
 
 

22. oktober 2013 

 
 
I henhold til § 37 stk. i Inatsisartut´s forretningsorden fremlægger jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har Naalakkersuisut planer for at give tilskud til hundeslædeforbundet 
Qimussertartut Kattuffianut? 

2. Hvis der bliver lagt penge til side fra Naalakkersuisut, hvor mange penge drejer det 
sig om? 

3. Hvis det sker, hvornår vil det ske? 
 (Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
Jeg mener at landskassen skal begynde at give tilskud til hundeslædeforeningen Qimussertartut 
Kattuffiat, fordi det bør støttes på grund af at hundeslædevæddeløbet Avannaata Qimussersua 
arbejder for at bevare hundeslædekulteren.  
 
Der er i dag et befolkning der er blevet til også på grund af hundeslæden, derfor er 
hundeslædekørsel i dag stadig en vigtig kulturarv for landet. 
 
I flere år har flere kuske, der har kvalificeret sig til hundeslædevæddeløbet Avannaata Qimussersua 
været forindret i at deltage på grund af vanskeligheder i økonomien, der har den konsekvens at alle 
hundeslædeområder ikke kunne repræsenteres. Og det er dem fra yderdistrikterne fra østgrønland 
og Qaanaaq området der for det meste bliver ramt. 
 
Jeg mener at det er på tide at vi som befolkning begynder at forsvare hundeslædens vilkår, og 
begynde at give tilskud til hundeslædeforbundet fra landskassen 
 
Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


